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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz azért a kormány, hogy több csúcsragadozó ne 
essen áldozatául a tudatlanságnak és az előítéleteknek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  egész  ország  felháborodott  és  megdöbbent,  mikor  kiderült,  hogy  lelőtték  azt  a jeladóval
felszerelt  farkast,  amelyik  néhány  hónap  alatt  bebarangolta  fél  Európát,  közel  2000  kilométert
megtett, majd hazánk területén Hidasnémeti környékén eltűnt. Később kiderült, hogy egy vadász
lőtte le, majd tettéért még a felelősséget sem vállalta, az állat tetemét megpróbálta nyom nélkül
eltüntetni. Az ügyben nyomozás indult. Médiahírekből úgy tudjuk, hogy a rendőrség megtalálta a
tettest.

A farkas kevés csúcsragadozóink egyike, mely lassan és kis létszámban, de tartósan jelen van az
Északi-Középhegységben.  A  csúcsragadozóknak  kiemelt  szerepe  van  a  helyi  ökoszisztémák
egyensúlyának  fenntartásában,  így  jelenlétüket  különösen  meg  kell  becsülnünk.  A  magyar
társadalomnak, és benne a vadászoknak ezért is meg kell tanulniuk együtt élni az embert, és az
emberi településeket egyébként messze elkerülő, alapvetően félénk ragadozóval.  

Ez az eset felhívja a figyelmet arra, hogy az illegális elejtések komoly problémát jelenthetnek a
hazai  nagyragadozó  állománynak,  és  hogy  sokszor  a  negatív  tévhitek,  alaptalan  társadalmi
ellenérzés áll az ilyen szomorú esetek mögött. Ha a vadász nem tévedésből lőtt, hanem tudta, hogy
farkassal van dolga, csak éppen nem vette észre a jeladót, akkor az egyértelmű törvénysértés mellett
súlyos morális kérdés vetődik fel: miért gondolta úgy a vadász, hogy egy farkast likvidálni kell? Ha
a vadász – ahogy ő állítja – összekeverte a farkast egy kóbor kutyával, akkor felmerül a kérdés:
milyen előzetes felkészítés, szakmai elvárások megléte esetén lehet ma vadászengedélyhez jutni, ha
egy engedéllyel rendelkező vadász nem ismer fel egy farkast? És egy kóborkutya befogására is
valóban az egyetlen megoldás, ha a vadász azonnal agyonlövi az állatot?

A fentiekkel kapcsolatban ezért a következő kérdésekre várom Miniszter úr válaszát:



 

1. Tervezi-e a kormány a természetvédelmi és állatvédelmi törvények felülvizsgálatát,  és a Btk.
szigorítását, kiemelt tekintettel a fokozottan védett fajok esetében?

2. Tervezi-e a kormány a védett állat- és növényfajok jelenleg érvényben lévő természetvédelmi
értékének  felülvizsgálatát,  és  az  eszmei  értékek  jelentős  megemelését,  fokozottan  védett  fajok
esetében akár tízszeresére is (ez nem csak a kilőtt farkas esete miatt, hanem az egyre fokozódó
klíma- és ökológiai válság, és a biodiverzitás vészes csökkenése miatt is indokolt).

3. Tervezik-e növelni a fokozottan védett, háborítatlan élőhelyek kiterjedését, melyek biztonságos
otthont nyújtanak a  védett  fajainknak? Ha igen, mely területekre vonatkozna,  mekkora területet
érintene, a jelenlegi zöld területeink hány százalékát?

4.  Tervezik-e  szigorítani  a  fegyvertartás  és  a  vadászati  engedély  kiadásának  módját?  Ha  igen,
milyen módon?

5. Tervezik-e, hogy a vadászati engedéllyel rendelkezőknek, vagy azt igénylőknek olyan kötelező
természetvédelmi  oktatást  írjanak  elő,  mely  hazánk  természeti  értékeit,  védett  fajainkat,  az
ökoszisztémában betöltött szerepüket mutatja be, kiemelt tekintettel a csúcsragadozóinkra?

6. Tervezi-e a kormány, hogy nagyobb erőforrásokat biztosítson a védett ragadozóink védelmével
foglalkozó  nemzeti  parkoknak,  civil  szervezeteknek,  hogy  lehetőségük  legyen  megelőzni,
visszaszorítani  az illegális  elejtéseket,  a  szándékos tömeges mérgezéseket  (pl.  ragadozómadarak
esetében), és egyéb súlyos természetkárosító eseteket?

7.  Tervezi-e a  kormány kampányok/programok indítását,  hogy csökkentsék a  nagyragadozókkal
szembeni alaptalan társadalmi előítéleteket, és ahol szükséges, segítsék a békés együttélésüket az
emberrel (pl. állattartók esetében)?

 

Válaszát előre is köszönöm!

 

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2023.04.19.
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